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       Den Bosch, 26 augustus 2011 
 
 
Statenvragen van de Partij voor de Dieren Statenfractie Noord-Brabant aan het college van 
GS op grond van artikel 3.2 van het Reglement van Orde. 
 
Geacht college, 
 
Het ministerie van EL&I heeft nieuwe aanvragen voor opsporingsvergunningen naar 
schaliegas door het bedrijf Hutton Energy gepubliceerd1,2, en nodigt via de Staatscourant 
andere bedrijven uit mee te dingen naar de concessies.  
Onder andere de gemeenten Baarle-Nassau , Bergeijk, Cranendonck, Hilvarenbeek, Reusel-
de Mierden, Someren en Zundert kunnen door het uitgeven van de concessiegebieden 'De 
Kempen' en 'Breda-Maas' met proefboringen te maken krijgen. 
 

1. Is de provincie Noord-Brabant gekend in de opsporingsvergunningen voor Hutton 
Energy? Zo ja, op welke wijze en wanneer is de provincie op de hoogte gesteld van 
deze vergunningaanvragen? Zo nee, waarom is de provincie niet gekend in deze 
procedure? 

2. Indien u niet benaderd bent, heeft u naar aanleiding hiervan zelf contact 
opgenomen met EL&I en/of de Mijnraad? 

3. Waarom is PS niet op de hoogte gesteld van het feit dat EL&I nieuwe 
opsporingsvergunningen wil verlenen voor het winnen van schaliegas? 

4. Op welke wijze worden de inwoners van bovengenoemde gemeenten geinformeerd 
over de plannen van het ministerie? Dit gegeven het minimale publieksbereik van de 
Staatscourant en de bedekte terminologie die daarin gebruikt wordt 
(koolwaterstoffen in plaats van schaliegas of onconventioneel gas). 

 
De gemeenteraad van de gemeente Haaren heeft zich op 25 augustus j.l. unaniem 
uitgesproken tegen de definitieve winning van schaliegas, omdat dit schade zal toebrengen 
aan de natuur en mogelijk risico's voor volksgezondheid en verkeersveiligheid met zich 
meebrengt. Tevens neemt de gemeente het standpunt in dat ondanks een proefboring 
mogelijk gaat plaatsvinden dit geenszins betekent dat zij in zullen stemmen met 
commerciële gaswinning 3,4. In de voorbije paar maanden hebben meerdere landen 
waaronder Frankrijk en Zuid-Afrika commerciële schaliegaswinning verboden. 
 
In weerwil van herhaaldelijk aandringen heeft het ministerie van EL&I  nog steeds geen 
antwoord gegeven op de vraag van gemeente en provincie van 8 april 2011 of gemeentelijke 
besluitvorming over de winning kan worden overruled door middel van een inpassingsplan of 
maatregel van bestuur van het Rijk5. 
 
 

                                                      
1 http://www.ed.nl/regio/cranendonck/9351192/Boring-schaliegas-in-de-Kempen.ece 
2 http://www.limburger.nl/article/20110825/REGIONIEUWS01/110829812/1056 
3 http://www.groeneruimte.nl/nieuws/artikel.html?id=129309 
4 http://www.haaren.nl/index.php?&simaction=content&mediumid=1&onderdeel=bri&stukid=85821 
5 http://bd.nl/nieuws/haaren/wethouder-boos-op-den-haag-over-schaliegas-1.106158 
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5. Heeft GS al antwoord ontvangen van het Ministerie op uw vraag of gemeentelijke 
besluitvorming overruled kan worden door het Rijk? Zo niet, wilt u erop aandringen 
dat voordat het rondetafelgesprek op 14 september a.s. hier uitsluitsel over komt? 

6. Acht u het nog acceptabel dat de grond van de gemeenten Boxtel en Haaren 
gebruikt wordt als proefballon voor Cuadrilla, terwijl de kansen dat het bedrijf daar 
commercieel gaat winnen zeer klein zijn? Immers, ook de proefboringen 
veroorzaken risico's, overlast en aantasting. 

7. Zijn er nog bestuurlijke of juridische mogelijkheden om de proefboringen tegen te 
houden en bent u eventueel bereid deze aan te wenden? 

 
De Verenigde Staten is sinds vorig jaar de grootste gasproducent ter wereld geworden door 
het massaal aanboren van voorraden schaliegas6. Dit gas is nu goed voor 23% van het 
Amerikaans verbruik, bijna acht maal meer dan zes jaar geleden. Volgens een studie van de 
Energy Information Administration hebben de VS en China meer dan tien keer zoveel 
schaliegas in de grond dan regulier aardgas, te weten 24,4 en 36,1 triljoen m³ schaliegas. 
Eerder heeft u  gesteld dat volgens Energie Beheer Nederland de winbare voorraden in 
Nederland tussen de 48.000 (lage raming), 110.000 (beste raming) en 230.000 (hoge raming) 
miljard m³  kunnen liggen. De winbare voorraad in Brabant is niet bekend. 
 

8. Is inmiddels wel een raming gemaakt van de winbare voorraad schaliegas in 
Brabant? Hoeveel boorlokaties zijn nodig om deze voorraad uit de grond te halen? 

9. Heeft u zicht op de effecten voor klimaat en milieu wanneer bovengenoemde 
hoeveelheden schaliegas gewonnen en verstookt zouden worden in de komende 
decennia? Zo ja, welke effecten zijn dat? Zo nee, bent u bereid hierover advies in te 
winnen bij derden? 

10. Bent u van mening dat schaliegas een duurzame energiebron is? Zo ja,  kunt u dit 
toelichten? Zo nee, waarom niet? 

11. De ambitie van de provincie Brabant is om in te zetten op duurzame vormen van 
energie zoals zon en wind. Wordt deze ambitie bijgesteld nu het ministerie van EL&I 
concessies uitgeeft voor de winning van schaliegas in Brabant? Zo nee, waarom niet? 
Zo ja, welke ambitie streeft de provincie na? 

 
Graag ontvangen wij op korte termijn (voor 14 sept. a.s.) antwoord op deze vragen.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
ir. Marco van der Wel 
Partij voor de Dieren 
 

                                                      
6  http://trends.rnews.be/nl/economie/nieuws/bedrijven/schaliegas-zet-energiemarkt-op-zijn-kop/article-

1195089535351.htm 
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